
6
2020Informační zpravodaj letovských občanů a chatařů — Vychází vždy v sudém měsíci — 62. ročník — Zdarma

Letovák
K R Á T C E

Neplatíme jen 
za svoz vlastní 
popelnice!
Kolik bude stát zpracování 
odpadu v budoucnu.  2

Nové jízdní řády 
Českých drah  
od 13. prosince.
Co nás čeká za změny?  3

Pro řidičské průkazy 
i SPZ stačí dojet  
do Černošic.
Už nepotřebujeme  
pražskou Podskalskou.  3

Provoz knihovny 
I v době nouzového stavu si  
můžete objednat rozvoz knih.   4

Letovská akademie 
jede online.
Nenechte si ujít vyprávění 
o bitvě na Vítkově.  5

Vodovod a kanalizaci 
jsme budovali 
společnými silami.
Vyprávění ze života  
Černé Skály.  6

V Letech běhá  
rychlá holka! 
Rozhovor s mladou letovskou 
atletkou.  11

Ale jak se říká: “Všechno zlé je pro něco dobré!” či “Co 
nás nezabije, to nás posílí.” To druhé rčení je bohužel do-
slovné. Až mrazí, uvědomíme-li si jeho podstatu a spo-
jitost s nemocí – virus a důsledek jeho působení na tělo, 
ale i opatření proti němu, která působí na duši. Stejně 
tak strach. Nicméně, to už jsme si prožili, tak se z toho 
poučme. Buďme ostražití, dodržujme hygienu. Nevoďme 
děti do školy či školky nemocné, když jsme nemocní my, 
zůstaňme doma. V případě nařízení, nosme roušky. Ale 
i poté, co nebudou v platnosti, nosme roušky, chceme-li.

Buďme ohleduplní k ostatním, 
chceme-li, aby byli ohleduplní oni k nám. 
Ale žijme!

Rok 2020 byl jiný. Byl rokem změn, rok začátků, rok 
uvědomování si, co je důležité a jakou podstatu má po-
zdrav: “Buďte zdrávi!” Letos se mladší děti začaly zase těšit 
do školy. Naučili jsme se používat spoustu nástrojů k on-
line setkávání. Zjistili jsme, co je zbytné, kde se dá uspořit, 
co dělat jinak. My ve vedení obce se budeme snažit našetřit 
na všechny projekty, které máme připravené a o kterých 
se dočtete uvnitř tohoto čísla. Asi budeme mít menší roz-
počet, protože nám ubyde daňových příjmů. I náš obecní 
rozpočet sestavujeme s velkými ASI, SNAD, MOŽNÁ.
Protože křišťálovou kouli bohužel nemáme a nevíme, 
jaký bude rok 2021. Přejme si, aby byl alespoň tak dob-
rý jako rok 2019. Přeji vám všem pevné zdraví, dobrou 
náladu a štěstí do roku 2021!  Barbora Tesařová

Hodně zdraví a štěstí 
do nového roku 2021!
Rok 2020 byl divný! Přitom tak úžasně začal tradičním masopustem, na to 
navazující hasičskou zábavou, v únoru sokolským plesem a pak…zásek. 
Školáci neměli školu, utlumily se veškeré osobní kontakty,  
návštěvy, cestování. Převládl strach z nemoci.

Tam, kde máš své srdce,
máš svůj domov.
My ho máme v Letech...

PF 2021
Srdce na zvoničce

Andělský rej v letovské školce.

Blíží se svátky klidu a míru a také výročí úmrtí pana Prezidenta,  
tak proč nevyslat symbol ze zvoničky?
Poselství lze vyložit mnoha způsoby.  
Každý podle své nátury, zkušenosti a přesvědčení. 
Přejeme klid, mír a lásku všem lidem dobré vůle.  
Předáváme symbol lásky a úcty k bližnímu. 
Děkujeme všem sestřičkám a lékařům.  
Ať je naše srdce silné jako zvon.  
Mějme úctu k životu i k místu, kde žijeme…
Přejeme klidné Vánoce a šťastný nový rok 2021!
Barbora Tesařová
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Do kdy bude letos 
otevřeno sběrné místo?
Sběrné místo bude otevřeno do 30. pro-
since 2020. V příštím roce se opět otevře 
1. března 2021.
 
Do kdy bude vyvážen 
bioodpad z domácností?
Poslední mimořádný svoz bioodpadu z do-
mácností v tomto roce proběhne 16. pro-
since. Svoz bio popelnic bude v příštím 
roce zahájen 3. března 2021, a to ve středu 
v lichém týdnu, tedy jednou za čtrnáct dní.
 
Kde získám samolepku 
na popelnici, aby mi ji vyvezli?
Samolepky na popelnice bude možné 
vyzvedávat od 4. ledna 2021 na letovském 
obecním úřadu. 

PTÁTE SE…

BUĎME OHLEDUPLNÍ!

Dodržujme nedělní a sváteční klid.
„Chovejte se k lidem tak, jak chcete, aby 
se oni chovali k vám“. Tato moudrost se 
objevuje už v Bibli. Hluku je kolem nás 
spousta. Každého obtěžuje, když v neděli 
soused seká trávu motorovou sekačkou, 
řeže betonovou dlažbu pro novou terasu 
nebo využívá moderního fukaru ke shra-
bání listí. Pojďme o svátcích a nedělích 
dodržovat klid a odložit hlučné stavební, 
zahradní a jiné práce, které narušují zaslou-
žený odpočinek našich sousedů. 

Nevítaní návštěvníci
Jelikož někteří občané vyhazují bioodpad 
vedle cyklostezky u srubu, mají kuny 
pohoštění. Skutečně chceme, aby se kunám 
v naší obci dařilo? 

Neplatíme jen za svoz 
vlastní popelnice
Nutno podotknout, že výše poplatku v sobě 
zahrnuje veškeré služby, které občanům obec 
v oblasti odpadů poskytuje. Tedy nejen svoz a li-
kvidaci komunálního odpadu z domácností, ale 
i tříděného odpadu s možností využít jednoho ze 
17 míst na tříděný odpad, služby sběrného místa 
v ulici Polní, nebo možnost odkládání bioodpa-
du v kontejnerech na 7 místech v obci. Dále se 
z poplatků za odpad hradí i svoz nebezpečného 
a velkoobjemového odpadu nebo svoz elektro 
výrobků. Argument občanů, kteří nechtějí platit 
za odpad, že popelnici vlastně nepotřebují, pro-
tože skoro žádný odpad nemají, protože všechno 
vytřídí, je tedy mylný. I za odpad odnesený 
do kontejneru na recyklaci je třeba zaplatit.

Jak zaplatit za odpad?
Prosíme občany o včasné zaplacení poplatků 
za odpad, je to povinnost nás všech. Splatnost 
poplatku za odvoz a likvidaci odpadu je pro trvale 
žijící obyvatele Letů do konce ledna každého roku, 
u chatařů do konce dubna. Platbu lze rozdělit 
i na dvě splátky s tím, že druhá splátka poplatku je 
splatná do konce září. Platit lze na obecním úřadu 
hotově nebo platební kartou. Další možností je 
poslat platbu na účet 388027399/0800 s odpovída-
jícím variabilním symbolem:
l 133701xxxx – v případě čísla popisného je nutno 

za 4 xxxx doplnit 4 místné číslo nemovitosti
l 133702xxxx – v případě čísla evidenčního, je nut-

no za 4 xxxx doplnit 4 místné číslo nemovitosti
vzor: variabilní symbol pro č.p. 17 bude 1337010017 
 Ing. Jana Šilhavá, asistentka starostky

Bujarý víkend v uvolněnějším třetím stupni 
nebo nepozorný couvající řidič způsobil, že 
dopravní značka v ulici Růžová se po-
roučela k zemi. 

Podle nového zákona o odpadech si od 1. led-
na 2021 obec a její obyvatelé budou určovat, jak 
drahé jejich odpadové hospodářství bude. A to tak, 
že pokud budou obyvatelé obce včetně rekreantů 
generovat množství směsného odpadu do 200 
kg/obyvatel/rok, zaplatíme za uložení odpadu 
na skládce 500 Kč/t. Pokud tuto hranici na obyvate-
le překročíme, zaplatíme na skládce 700 Kč/t směs-
ného odpadu (odpadu nevytříděného v černých 
popelnicích, případně za velkoobjemový odpad).
My sami rozhodujeme o tom, kolik odpadu 
“vyrobíme” a kolik finálně na odpadovém 
hospodářství zaplatíme.

Tedy, zda nakupujeme zboží bez zbytečných ná-
sobných a drahých obalů nebo v bezobalových 
prodejnách. Zda jsme schopni si kupovat zboží 
kvalitní, jsme ochotni si nechat naše spotřebiče 
opravit a zbytečně nevyhazovat. A také, jak jsme 
schopni vytřídit ze směsného odpadu odpad 
recyklovatelný – papír, plast, kov, tetrapack, sklo, 
elektroniku a jiný nebezpečný odpad.
Naštěstí třídit umíme, což se nám po několik let 
projevuje i ve výborném umístění v soutěži mezi 
podobně velkými obcemi Středočeského kraje 
i obcemi v měřítku celé ČR. 
 Ing. Barbora Tesařová, starostka

Více odpadu znamená dražší uložení na skládce

Cena za odpady se nemění
Výše poplatku za svoz odpadu za rok 2021 zůstává stejná jako 
letos. Cena je stanovena dle frekvence svozu a velikosti nádoby.

 Typ svozu: Frekvence svozu: Objem sběrné nádoby: Cena:

 Tarif „A“ Pravidelný svoz 1x za dva týdny 110 l (120 l) 1.900 Kč / rok

 Tarif „B“ Pravidelný svoz 1x za měsíc 110 l (120 l) 1.000 Kč / rok

 Tarif „C“ Pravidelný svoz 1x za dva týdny 240 l 3.900 Kč / rok

 Tarif „D“ Pravidelný svoz 1x za měsíc 240 l 2.100 Kč / rok

 Tarif „E“ Svoz pro rekreační objekty* 1.000 Kč / rok

 Tarif „F“ Svoz kontejneru – 1x za dva týdny 1100 l 12.700 Kč / rok

 Tarif „G“ Svoz kontejneru – 1x za měsíc 1100 l 7.000 Kč / rok

 Svoz bio popelnice 1x za dva týdny v období IV. – XI. měsíce 110 l (120 l) 595 Kč

 Svoz bio popelnice 1x za dva týdny v období IV. – XI. měsíce 230 l 970 Kč

covid humor
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VÍTE, ŽE…

Pro řidičské průkazy 
a SPZ nově do Černošic
Řidičský průkaz či jeho výměnu můžete nově 
vyřídit přímo na novém městském úřadu 
v Černošicích. Služeb černošického úřadu 
využijete i při žádosti o novou registrační 
značku, technický průkaz vozidla a vyři-
zování změn s nimi spojených. V pražské 
Podskalské ulici je nutné vyřizovat pouze 
složitější záležitosti jako je např. přihlášení 
vozidel dovezených ze zahraničí apod.
POZOR! 
Objednat se musíte přes internet. K dispozi-
ci máte objednávkový systém webcall, který 
najdete na webu www.mestocernosice.cz  
pod záložkou Praktické informace nebo 
v pohybující se spodní liště stránky.

Změna jízdních řádů ČD 
v polovině prosince
Od 13. prosince dochází k pravidelné, 
každoroční změně jízdního řádu Českých 
drah. Vlaky z Řevnic do Prahy odjíždí 
každou 5. a 35. minutu, z Dobřichovic 
do Prahy každou 8. a 38. minutu, a to 
od 4:08 ráno do 23:38 v noci. V ranní 
špičce od 4:56 do 9:26 (ve všední dny) jezdí 
navíc dodatečné vlaky s odjezdem z Řevnic 
každou 22. minutu a 52. minutu. Z Pra-
hy-hlavního nádraží budou vlaky odjíždět 
každou 21. a 51. minutu, a ze Smíchova 
každou 28. a 58. minutu. V odpolední 
špičce pracovních dnů mezi 13:02 a 19:31 
pak jezdí navíc další vlaky do Řevnic, a to 
z hlavního nádraží každou 01. a 31. minutu 
a ze Smíchova každou 09. a 39. minutu. 

Kompostéry občanům
Zkraje roku jsme dokončili formální předání 
kompostérů občanům. Tímto krokem byl defi-
nitivně ukončen projekt financovaný z dotace 
Operačního programu životní prostředí a kom-
postéry získalo více než 300 Letováků.

Nový web obce 
a možnost se objednat
Po dlouhých přípravných pracích se konečně 
spustily nové webové stránky obce. Cílem bylo 
především zpřehlednit veškeré informace, zjed-
nodušit jejich strukturu, zpříjemnit uživatelské 
prostředí a v neposlední řadě dodržet zákonem 
daná pravidla na přístupnost webu pro všechny 
handicapované občany. Nový web nabízí mož-
nost využití „Objednávkového formuláře“, kde 
si můžete sjednat schůzku a rezervovat čas pro 
vyřízení vaší záležitosti s kterýmkoli zaměstnan-
cem úřadu. Obzvláště nyní, při omezení úřed-
ních hodin, je tato možnost velice praktická.

Úřad online
Téměř všechnu agendu chodu obce se snažíme 
řešit online nástroji. Občané mohou komuniko-
vat telefonicky, emaily, datovou schránkou, přes 
online formulář. Platby lze zasílat také pomocí 
internetového bankovnictví. V případě, že po-
třebujete osobně úřad navštívit, můžete použít 
platební terminál. Není tedy třeba nosit s sebou 
hotovost.

Péče nejen o seniory
Na jaře, když nás všechny ochromila první vlna 
epidemie koronaviru, distribuovali jsme všem 
občanům roušky šité ochotnými dobrovolnice-
mi a následně i tolik nedostatkovou desinfekci 
pro starší občany. VELKÝ DÍK PATŘÍ VŠEM 
ŠIKOVNÝM ŠVADLENKÁM.

Zapojení mládeže
Přes léto jsme nabídli brigádu pro místní 
omladinu. Údržba zeleně, úklid obce, natírání 
laviček a zábradlí a práce na údržbě komunikací 
se tak pro několik studentů staly první pracovní 

zkušeností. Svůj volný prázdninový čas věnovali 
práci, ne vždy úplně lehké nebo příjemné. Je 
totiž důležité, abychom si všichni uvědomili, že 
vytvořit si pěkné a čisté prostředí v obci stojí 
dost úsilí a dřiny.

Letovská akademie v terénu i online
V této nelehké době, kdy se v uzavřených 
prostorách nemůže scházet například Letovská 
akademie, jsme zorganizovali přednášky v teré-
nu, u kapličky na návsi nebo na břehu Berounky, 
kde se přednášelo o místní flóře a fauně. Nyní 
na podzim probíhaly některé přednášky online, 
a nebo pro akademiky (a ostatní zájemce) 
uvádíme zajímavé odkazy v záložce „Letov-
ská akademie“ na obecním webu. Neváhejte 
a zúčastněte se třeba festivalu „NA DOMA“, kde 
můžete shlédnout několik desítek zajímavých 
videí. Odkazy najdete zde:
www.obec-lety.cz/zivot-v-obci/letovska-akademie

Veřejná zasedání z pohodlí domova
Situace nás donutila i k online přenosům 
veřejného zasedání zastupitelstva obce. Chceme 
lidem přiblížit vše důležité, co se děje a chystá 
i při nutnosti dodržení všech vládních nařízení. 
Doufáme, že je pro vás tato možnost přínos-
ná. Další online veřejné zasedání se uskuteční 
16. 12. od 19 hod.
 
V neposlední řadě považujeme za úspěch naší 
práce audit hospodaření obce, který proběhl bez 
připomínek.
 
Vážení a milí Letováci, i nadále se budeme snažit 
vám zpříjemnit komunikaci s úřadem, i nadále 
vás budeme o všem důležitém informovat pro-
střednictvím Mobilního rozhlasu. POZOR! Kdo 
nejste registrovaní, registrujte se na úřadu nebo 
na webu obce! I nadále se vám budeme snažit 
vyjít vstříc a pomoci vám.
 
Žijeme v Letech společně, tak ať se nám tu žije 
co nejpříjemněji. 
 Váš obecní úřad

Práce obecního úřadu:

Snad si tu jen 
nelakujeme nehty!
Pověst úředníků všeobecně nebývá nejlepší. Veřejnost si 
představuje úřednici jako upjatou nepříjemnou paní s brýlemi, 
která si celou svou pracovní dobu lakuje nehty a popíjí 
kafíčko. My na úřadu v Letech se snažíme tuto představu 
vyvrátit. Snažíme se pro vás být úřednicemi milými,  
krásnými, usměvavými a plnými elánu a plánů, 
jak to u nás na úřadu ještě zefektivnit.  
Dovolte nám, abychom Vám přiblížili naši práci a vypíchli 
alespoň pár bodů, které se nám letos povedly.

Hasiči pravidelně dezinfikují kontejnery i zastávky.
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Přes všechny nástrahy a potíže se obě budovy 
udržují v dobré náladě a zdraví. Zvládli jsme 
i karantény Nad Řekou bez nutnosti přerušit 
provoz.
Celý adventní program chystáme vlastními 
silami bez divadýlek a ostatních programů.
Letos nás čeká adventní Putování s knihou paní 
učitelky Pavly Krátké. Krátké příběhy seznamují 
děti s cestou Josefa a Marie až do Tří králů.
Naši školku navštívila 4. prosince svatá Barbora 
a 5. prosince přišel do školky houf andílků a čertíků.

Přestože Na Slunečné louce zahájila výstavba 
základní školy v naší bezprostřední blízkosti 
a pohled z okna na staveniště není zrovna 
„vánočně laděný“, snažíme se ze všech sil, aby 
to atmosféru ve třídách nenarušilo. Současně 
děkujeme rodičům za toleranci při potížích 
s parkováním a přístupem k budově.
Do nového roku přejeme především pevné 
zdraví, zvládání všech výzev a překážek, dobrou 
náladu a radost z každého pěkného dne. 
 Jana Šalková Rozsypalová a tým MŠ Lety

Městečko v Letech 
definitivně skončilo

Během první jarní covidové vlny bojovala kavárna 
s dětskou hernou, kterou navštěvovaly stovky rodin, 
statečně. Druhou vlnu pandemie však už neustála 
a v Letech definitivně končí. Tvůrkyně Městečka se 
ale nevzdávají a připravují v nedalekých Řevnicích 
prostory nové, menší, za to útulnější, v centru města, 
s dobrou dostupností MHD. Přejeme Městečku, aby 
se v březnu 2021 opět rozjelo. 

Naše knihovna funguje stále
Milí čtenáři a přátelé knihovny v Letech, ráda bych 
poděkovala za zachování přízně a připomenula, že 
stále platí rozvoz knih na objednávku. Pro mnohé 
z vás to není neznámé, neboť tuto službu využíváte 
již několik let. Od 3. prosince jsou knihovny 
otevřeny, i když ve velmi omezeném rozsahu. 
Pokud budete potřebovat, zavolejte nebo napište 
a domluvíme se. Vaše knihovnice Petra Flasarová, 
knihovna.lety@seznam.cz 

VZPOMÍNKA

Bohužel byl také čas, kdy jsme se museli s vá-
ženými Letováky rozloučit. Svého jubilea 97 let 
se bohužel nedožila paní Libuše Macháčková, 
na kterou jsme vzpomínali již v minulém čísle 
Letováku. V měsíci říjnu jsme se rozlou-
čili s paní Věrou Jelínkovou ve věku 90 let 
a panem Stanislavem Choutkou ve věku 76 
let. Během listopadu nás opustili paní Alena 
Molhancová ve věku 75 let, pan Josef Malý 
ve věku 85 let, pan Petr Hervert ve věku nedo-
žitých 79 let, pan Jan Sysel ve věku 75 let a ne-
čekaně také pan Ing. Arch. Vladimír Mouček 
ve věku 87 let. 1. prosince zemřela také paní 
Jaroslava Davidová ve věku 76 let. Budeme 
na všechny v době vánoční vzpomínat! 

Malé Sokolíky letos navštívil Mikuláš osobně v rodinách a nahradil tak každoroční Mikuláš-
skou veselici na letovském Sokole, která se díky omezením konat nemohla.

VĚČNĚ OPTIMISTICKÝ OLDŘICH LIMPORT

Letos je pro mne osobně velmi smutným rokem. Mnoho mně blízkých lidí odešlo, mezi nimi i pan Oldřich Limport ve svých 88 letech. Když jsem ho 
potkávala, věčně se usmíval, byl plný energie, optimismu. Ve svém věku si zachovával rituály. Držel své čtvrtky u Járy Kocoura ve srubu. I přes velký 
handicap slabého zraku neustále jezdil na kole pro obědy do Dobřichovic. Když jsem ho na silnici vídávala, trnula jsem, aby ho někdo autem nesrazil. 
Bude mi chybět jeho úvodní “Paní starostko, jak rád Vás vidím.” Před sedmi lety mi pomáhal organizovat Květinkové plesy. Zajišťoval tehdy se svým 
vnukem petrklíče a sněženky do tomboly a tančil jako mladík… A kolik kluků mu prošlo pod rukama trenéra fotbalu! Naštěstí mu nesmrtelnost 
zajistil Jan Prušinovský, jeden z jeho fotbalových odchovanců, v Okresním přeboru roličkou pana Jebavého. Těším se, že se od příštího roku rozjede 
fotbalový memoriál Oldy Limporta. I takto můžeme vzdát čest jeho památce!  Barbora Tesařová

NAŠI JUBILANTI

Jubilanti slaví svá výročí ať je vrtkavá 
nálada vlády jakákoli, takže bych na tom-
to místě ráda vzdala hold oslavencům. 
Na podzim oslavil své 86. narozeniny pan 
Jiří Hudeček a den před štědrým dnem 
oslaví neuvěřitelných 99 let paní Božena 
Vanžurová. Přejeme pevné zdraví a mnoho 
krásných chvil s nejbližší rodinou. 

Naše milá řeko, klidně odpočívej

Krátce z letovské školky

Neobvykle teplé a slunečné počasí doprová-
zelo novou školkovou tradici zamykání řeky. 
Z písečné pláže U Zlaté rybky se děti MŠ 
Lety vydaly stezkou, na které plnily úkoly, 
aby získaly 6 barevných klíčů, kterými spo-
lečně s Poberouňáky (=dospěláky), zamkly 
řeku:
Zamykáme tě řeko,
šestero klíči na šest západů, 
za Sluníčka, za Obláčky, za Včelky, 
za Žížaly, za Mravence, za Poberouňáky. 
Spi, sladce dřímej, přes zimu klidně odpočívej.
Už nyní se všichni těší na jaro, kdy společně 
řeku zase odemknou. 

Po vsi chodil Mikuláš
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Vyprávění o bitvě na Vítkově
Nyní můžete sledovat záznam besedy se 
spisovatelem Otomarem Dvořákem a jeho 
knižní novinkou Jan Žižka, s níž nás společně 
provede slavným bojištěm na Vítkově. To si 
letos připomínáme u příležitosti 600 let vítězství 
husitů nad vojsky císaře Zikmunda (roku 1420), 
které rozhodlo o směřování Českého království 
na mnoho desítek let.
Budeme se těšit na Vaše případné připomínky 
a otázky, které můžete zaslat na e-mail: naklada-
telstvi-mh@seznam.cz.

Prohlídka trifória chrámu Sv. Víta
On-line přednáškou pana Vojtěcha Karpíška 
zakončíme letošní kurzy akademie na téma Tri-
fórium katedrály sv. Víta, Václava a Vojtěcha.
Na hru světla prostupujícím rozetami na sním-
cích zkušeného fotografa, na busty a další výz-
dobu trifória a dalších objektů snad nejznámější 
katedrály v Čechách upozorní Vojta Karpíšek 

V naší malebné vsi již začínají první mrazíky, 
v ulicích vidíme první vánoční výzdobu a stejně 
tak i v naší Školince Nona začíná být cítit atmo-
sféra blížících se Vánoc.

Letovská Akademie jede online
Vážení příznivci Letovské akademie, i přes současnou karanténu jsme se pokusili nahradit vám tradiční 
přednášky alespoň jejich video záznamy. Věříme, že setkání se zajímavými osobnostmi z bezpečí 
a pohodlí domova vám poskytne díky vybraným tématům jistotu, že ani čtvrtý rok našich akcí nebude 
přerušen. Naopak, že na ně rádi, a doufejme, již brzy, navážeme oblíbenými „živými besedami“.

Do Školinky Nona přichází čas vánoc
se můžeme venku nadýchat čerstvého venkovské-
ho vzduchu a stejně tak při práci s dětmi během 
dne je téměř nemožné mít zakrytá ústa a tím mít 
zahalené i mimické svaly.

Výlety do přírody
Podzimní dny jsme s dětmi trávili nejčastěji v příro-
dě a prozkoumávali jsme krásu okolních lesů. V naší 
Školince naleznete dvě třídy: pro mladší, třídu 
Kočiček, a pro starší, třídu Pejsků. Některé výpravy 
do lesa absolvovaly obě třídy společně a jiné oddě-
leně. Třída Kočiček se vypravila až do Dobřichovic, 
aby i oni poznali okolí za hranicemi Letů.

Advent je tu!
V adventním čase provoní naší Školinku pečení 
vánočního cukroví, rozezní se tradiční zpívání vá-
nočních koled a společně se seznámíme s tradice-

mi, jež jsou spjaty s Vánocemi. Děti si v posledních 
listopadových dnech připravily adventní věnec 
a naše paní učitelky se vrhly na vánoční výzdobu 
v oknech. Budeme z nich vyhlížet bílý sníh, který 
snad letos napadne, a my budeme moci vyrazit 
a stavět sněhuláky a bobovat.

Kultura v novém roce
Jestliže se bude vše vyvíjet k lepšímu, čeká nás 
v novém školním roce mnoho aktivit, abychom 
si vynahradili utlumenější podzim. Určitě se 
těšíme na Divadélko Koloběžka, které k nám 
zavítá, a to nejen jednou, celodenní výlety a spo-
lečné akce s rodiči.
Přejeme všem spoluobčanům klidné a pře-
devším zdravé prožití Vánoc a šťastný vstup 
do nového roku 2021. 
 Zdraví vás celý náš tým, ze Školinky NONA

Uvnitř i venku bez roušek
Ačkoliv jsme na začátek školního roku a celý 
podzim měli naplánováno mnoho akcí, museli 
jsme je kvůli vládním opatřením zrušit a přizpůso-
bit se současné situaci. Stejně tak jako na jaře, ani 
tentokrát jsme neztratili dobrou náladu a snažíme 
se vše brát pozitivně, a to zejména kvůli našim 
dětem, kterým je jistě lépe v prostředí, kde strach 
a nejistota nemají šanci. Provoz Školinky Nona ne-
musel být zatím ani jednou z jakýchkoliv důvodů 
přerušen, a stejně tak, jako v jiných zařízeních, tak 
i u nás fungují řádná hygienická opatření. Jsme ale 
nesmírně rádi, že Ministerstvo školství, mládeže 
a tělovýchovy je shovívavé a ani my, dětská skupi-
na, nemusíme stejně tak, jako mateřské školy, nosit 
v prostorách i mimo budovu roušky. Díky tomu 

všechny zájemce ve svém vyprávění.
Beseda by však nebyla besedou ani v tomto 
provizorním formátu, kdyby nebyla možnost 
diskutovat. Pokud budete mít nějaké dotazy 
či připomínky, zašlete je do týdne od data 
zveřejnění tohoto videa na e-mail autora: 
vojtech.karpisek@seznam.cz. Odpovědi na vaše 
dotazy od pana Karpíška rozešleme prostřed-
nictvím stávající databáze kontaktů na zájemce 
o Letovskou akademii. Pokud budete chtít naše 
řady rozšířit, napište svůj kontakt na e-mailovou 
adresu asistentky starostky Jany Šilhavé (jana.
silhava@obeclety.cz), která nový email do data-
báze zařadí.
Záznamy obou besed v délce cca po 30 minu-
tách na stránkách Letovské akademie: www.
obec-lety.cz/zivot-v-obci/letovska-akademie 
je doplněn bonusovým filmovým snímkem, 
(cca 20 minut), který si určitě nenechte ujít. 
 Za pozornost děkuje tým: Otomar Dvořák, 

 Marie Holečková i Vojtěch a Dana Karpíškovi
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Kdy vznikla myšlenka výstavby vodovodu 
a kanalizace na vlastní náklady?
Myšlenka vznikla úplnou náhodou před čtyř-
mi lety, kdy jsem připravoval projekt přípojek 
pro jednu z chat v lokalitě Na Výsluní. Násled-
ně se ozvali další majitelé sousedních objektů 
a po první schůzce u správce sítě (společnosti 
Aquaconsult) a paní starostky Tesařové se roz-
hodlo, že bude jednodušší vybudovat přímo 
celý řad.
Poměrně dlouho trvala příprava a jednání, zda 
se napojit na již stávající řady v majetku chatařů 
nebo vybudovat úplně nové vedení. Mezitím se 
hlásili stále noví zájemci o připojení i z lokality 
Černá Skála a po mnoha letech se konečně 
podařilo dojednat celou trasu vedení obou řadů 
po technické stránce a spojit všechny investory.

Kolik investorů se zapojilo?
Celkem se do akce zapojilo 18 investorů, kteří 
vytvořili za tímto účelem sdružení.

Co obnášela konkrétní 
příprava projektu?
Dohodu se všemi dotčenými orgány státní sprá-
vy, jednání se správcem sítí, obcí Lety a jednotli-
vými investory.

V čem spočívala spolupráce s obcí?
Obecně se jednalo o to, že sdružení investorů 
vybuduje vodovodní a kanalizační řad, násled-
ně po kolaudaci budou oba řady bezúplatně 
převedeny do vlastnictví obce Lety, 
která se o ně bude nadále starat. 
Smlouvy mezi investory a obcí při-
pravila paní starostka Tesařová.

Jak jste organizoval vzájemnou 
komunikaci mezi tolika inves-
tory?
Komunikace probíhala v maximální 
možné míře elektronicky, podepi-
sování plných mocí na Obecním 
úřadě v Letech a finální schůze 
všech investorů před podpisem 
smlouvy a začátkem realizace ještě 
v sále U Kafků. Všem zúčastněným 
šlo o společnou věc, takže se i při 
tak velkém počtu investorů podařilo 
většinou rychle najít kompromis 
a rozumné řešení. Vše probíha-
lo na většinovém odsouhlasení 
jednotlivých etap nebo na základě 
podepsané smlouvy.

Kdo se podílel na výběru 
stavebního dozoru?
Stavební dozor vykonával za obec pan Josef 
Tichánek, dále se kontrolních dnů zúčastnili 
zástupci Aquaconsultu a paní starostka.

A výběr stavební firmy?
Po vydání stavebního povolení jsme oslovili cel-
kem čtyři firmy k vypracování cenové nabídky. Bo-
hužel výběrové řízení probíhalo v době největšího 
stavebního boomu, takže nám dvě firmy odmítli 
realizaci hned na začátku, tudíž rozhodování bylo 
poměrně rychlé a jednoduché. Výběr realizační 
firmy si všichni odsouhlasili na společné schůzce. 
Byla vybrána firma pana Milana Hampla, který na-
bídl nejnižší cenu, a navíc měl dobré reference jak 
od obce, tak od soukromých investorů. Ukázalo 
se, že jsme měli štěstí, protože realizace celého díla 
proběhla perfektně a bez větších problémů.

Jakým způsobem 
jste stavbu 
financovali?
Celou akci financovali členové sdružení. Plat-
by probíhaly vždy po dokončení jednotlivých 
etap stavby na základě podepsané smlouvy 
s realizační firmou. Jednotliví členové sdruže-
ní poslali před začátkem stavby peněžitý vklad 
na transparentní účet, který se rovnal jejich 
podílu, tj. 1/18 celkové částky. Po dokonče-
ní každé etapy a odsouhlasení jsem uvolnil 
stavební firmě příslušnou částku.

Propojení probíhalo 
opravdu příkladně
OBEC – STAVEBNÍ FIRMA – INVESTOŘI
Pan Dalibor Hák stojí za organizací projektu výstavby vodovodu 
a kanalizace pro ulici Na Výsluní a osadu Černá Skála.

Jak se dařilo propojit investory, 
stavební firmu a stavební dozor?
Jak jsem uvedl výše, všem šlo o společnou věc, 
takže komunikace mezi všemi zúčastněnými byla 
bez větších problémů, samozřejmě šlo i o vzájem-
nou důvěru. Propojení já jako koordinátora – obec 
– stavební firma – investoři probíhalo opravdu 
příkladně, za což bych chtěl všem poděkovat.

Jak dlouho trvala samotná výstavba?
Samotná výstavba probíhala od dubna letošního 
roku do září. Příprava celého projektu startovala 
již v roce 2017.

Máte za sebou kolaudaci…
Ano, kolaudace proběhla před několika dny. 
Nyní paní starostka připravuje smlouvy na pře-
vod vybudovaných řadů do majetku obce Lety. 
Podpisem se celá akce završí. Investoři mají před 
sebou ještě proces územního souhlasu na zhoto-
vení přípojek a jejich následnou realizaci.

Co byste radil těm, kteří podobný 
projekt plánují?
Po této zkušenosti bych doporučil začít po-

dobnou akci až po opravdu finálním 
projednání a odsouhlasení jednotli-
vými dotčenými orgány, a hlavně se 
zkusit při tak velkém počtu investorů 
rychle dohodnout a ukončit všechny 
připomínky v podepsané smlouvě. 
Vše je samozřejmě o lidech, takže je 
rozhodující štěstí na bezproblémové 
lidi okolo vás.

Co vás v průběhu celé akce 
motivovalo?
Jako motivaci jsem měl určitě radost 
z odvedené práce a hlavně to, že se po-
dařilo splnit přání majitelů nemovitostí 
Na Výsluní a Černé Skály, že po mnoha 
letech dlouhého čekání konečně budou 
napojeni na vodovod a kanalizaci.

Děkuji velice za rozhovor a především
nasazeni, které jste projektu věnoval! 
 Markéta HuplíkováDalibor Hák na hřebeni Mont de la Sax (v pozadí Mont Blanc).
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Přístavba 1. stupně ZŠ Lety rozšíří MŠ 
Lety o kuchyň a jídelnu
Důležitou součástí 1. stupně ZŠ je kuchyň, která 
bude využita i školou mateřskou. V současné 
době dováží MŠ Lety „U Řeky“ obědy z dětského 
domova v Letech. Nová budova „Na Slunečné 
louce“ je zásobena vývařovnou z Hlásné Tře-
baně. Ani jedna z variant není ideální. Dětský 
domov měl na jaře minulého roku výpadek 
s dodávkami a zdálo se, že školka bude muset 
oslovit některou z mnohem dražších komerč-
ních jídelen. Bohužel už kapacitně nemohli 
zásobovat děti v nové budově. Paní ředitelka tak 
musela hledat v nabídce komerční vývařovny. To 
se samozřejmě promítlo v ceně obědů.
Hlavním a podstatným důvodem pro stavbu ZŠ 
je silná prorůstová demografická křivka v Letech 
a rychle se plnící či již plně obsazené základní školy 
v sousedních obcích. Hlavní problém v těchto ško-
lách na prvním stupni je velký počet žáků ve třídách.

A tělocvična?
Na současném pozemku školy je naprojektová-
na také tělocvična. Asi by stačila pro potřebu 
školáků, ale nestačila by pro odpolední aktivity 
malých i velkých. Proto s její realizací, tak jak je 
zatím připravena, nepočítáme. Pravděpodobně 
půjdeme cestou přípravy studie na její zvětšení.

Ranní špička
Všichni, kdo ráno vyjíždí směr Praha, znají 
situaci mezi 7:30 a 7:50 hod. v Dobřichovicích. 
Už od letovského Lidlu se táhne kolona aut přes 
Dobřichovice ke kruhovému objezdu a dále 
k železničnímu přejezdu.
V těchto dvou místech dochází k výraznému 
zpomalení dopravy.
U “kruháče” se stojí, protože přes silnici pře-
chází žáčci. Auta však přijíždí ze všech směrů 
– u Bios tělocvičny se otáčejí auta, od Karlíka 
jedou auta a nemohou se kvůli koloně zařadit 
na Pražskou ulici. Od přejezdu za mostem se 
táhne další kolona aut směrem ke “kruháči”…
Představte si, že se tohoto zmatku nemusíte 
účastnit, protože malí školáci budou mít vlastní 
školu ve své obci.

Vývoj počtu obyvatel Letů
Obec Lety čítá nyní na 1583 obyvatel, tj. nárůst 
o 58,3 % obyvatel za 13 let – je důležité upo-
zornit, že se jedná o data z oficiální evidence 
obyvatelstva, tzn., že zde nejsou započítány 
osoby žijící v Letech bez přihlášení k trvalému 
pobytu. Dle expertních odhadů žije na území 
obce Lety aktuálně cca 500 nepřihlášených osob, 
tj. cca 32 % z celkového počtu obyvatel hlášených 
k trvalému pobytu. 

Školy v Letech

Obec Lety začala v roce 2016 s přípravou projektu pro stavbu uceleného školního areálu v ulici 
Karlštejnská. V září 2020 začala fungovat nová budova mateřské školy a v listopadu 2020 
odstartovala výstavba prvního stupně školy základní. Obě investiční akce mohou být 
realizovány díky výrazné dotační podpoře Ministerstva financí a Středočeského kraje.  
Obec Lety tak investuje do své budoucnosti.

Investice do budoucna

Vývoj počtu obyvatel obce Lety mezi lety 2007 – 2019.

DEMOGTRAFIE V LETECH

Počet obyvatel 0-6 145 (9,4 %)

Počet obyvatel 7-15 231  (15 %)

Počet obyvatel 16-25 141  (9,2 %)

Počet obyvatel 26-64 752  (48,7 %)

Počet obyvatel 65+ 273  (17,7 %)

Celkem  1542 + 41 cizinců

Údaje ke dni 20. listopadu 2020

2019

2018

2017

2016

2015

2014

2013

2012

2011

2010

2009

2008

2007

1565

1535

1516

1491

1430

1402

1378

1354

1302

1195

1098

1040

1000
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ODPADOVÝ KALENDÁØ

2021

Obec LETY
Leden Únor Bøezen

Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne

Duben Kvìten Èerven
Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne

Èervenec Srpen Záøí
Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne

Øíjen
Listopad Prosinec

Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne
Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne

Po  Út   St   Èt   Pá  So  Ne

Svoz BIO odpadu (14 denní svoz - ve støedu v lichém týdnu od BØEZNA do LISTOPADU)

Svoz K.O. (      mìsíèní svoz - ,      14 denní svoz)v pátek v sudém týdnu

Svoz nebezpeèný a velkoobjemový 
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ZAJÍMAVOSTI O RECYKLACI ODPADU
 Recyklace jedné tuny papíru zachrání 17 stromù.

 Každý den je káceno 27 000 stromù pro výrobu toaletního papíru.

 95 % všech informací na svìtì je uloženo na papíøe. Vìtšina z nich se nikdy 

    nevyužije znovu.

 Recyklace plastové láhve mùže ušetøit další materiál napøíklad k výrobì koberce 

    nebo fleece obleèení.

. Amerièané zahodí 2,5 milionu plastových lahví za hodinu. Každé z nich trvá 

    500 let, než se rozloží.

Tisíce moøských tvorù zemøe kvùli spolknutí igelitových tašek, které se podobají 

     medúzám.

Každý rok se Amerièané vyhodí tolik plechovek, že by dosáhly 20 krát na Mìsíc 

    a zpìt.

 Recyklace jedné tuny plastù mùže ušetøit až 75,7 hektolitrù benzínu.

Od roku 2015, musí všichni obyvatelé New York recyklovat elektroniku, jinak

     jim hrozí pokuta 100 dolarù.

 Recyklace jedné hliníkové plechovky ušetøí dostatek energie pro 2 hodiny dívání 

      na TV.

6 bilionù kg odpadkù je každý rok vyhozeno do oceánù.

 Ve Finsku se 90 % plastových lahví vrací k recyklaci a témìø 100 % sklenìných 

       lahví.

 Po recyklaci plechovky trvá asi 60 dní než se nová vrátí zpìt do obchodu.

 Recyklace papíru byla poprvé zaznamenána v Japonsku roku 1031.

 90 % plastových tašek v USA není recyklováno.

Recyklace nedìlního New York Times by ušetøila 75000 stromù.
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Padl návrh s dvojicí variant, které se liší rozsa-
hem výstupu a tudíž také náročností přípravy.
a) Veřejné setkání organizované 

jako diskuze u kulatých stolů
b) Tematicky zaměřená série 

užších pracovních skupin

Veřejné diskuze u kulatých stolů
Z těchto dvou návrhů byla vybrána diskuze 
u kulatých stolů se zaměřením postupně na té-
mata:
� doprava
� rozvoj obce a územní plán
� zeleň v obci

Tato témata byla prioritně probírána na veřej-
ných zasedání zastupitelstva obce jako samostat-
ný bod, u kterého byla vedena diskuse a závěrem 
bylo odsouhlaseno usnesení zastupitelů ohledně 
dohodnutého kroku – v případě ozelenění 
obce byla podána žádost o dotaci a na podzim 
2019 vyhlášena veřejná zakázka k realizaci 
výsadby stromů a keřů v oblasti kolem hlavních 
komunikací. Tento projekt se v průběhu roku 
2020 zrealizoval za pomoci dotace z Operačního 
fondu životní prostředí.
Rok 2020 nebyl veřejným setkáním vůbec 
nakloněn, takže se tato společná práce posunula 
přesně o jeden rok.

Tematicky zaměřené pracovní skupiny
V roce 2021 budou vyhlášeny (pokud to vládní 
opatření dovolí) tematicky zaměřené série pracov-
ních skupin. K danému tématu bude připraven 
termín, kdy se sejde pracovní skupina ke třem výše 
uvedeným tématům, o které byl největší zájem.
Starostka, případně pověřený zastupitel, shrne 
pracovní skupině momentální stav v obci, jaké jsou 
obecné postupy, nástroje apod. Toto se týká zejména 
ovlivnění tématu legislativou či například krajskou 
nebo státní politikou (typicky u dopravní stavby: 
postup inženýringu, délka trvání územního a sta-
vebního řízení aj.) Pracovní skupina musí společně 
nejprve definovat to, čemu se přesně bude věnovat. 
Nejprve si určí priority toho, co jednotlivé účastníky 
bude trápit a pak se postupně prodiskutují možná ře-
šení případně další možný postup. Předpokládáme, 
že v závislosti na diskusi budeme muset možná pra-
covní skupinu k danému tématu svolat vícekrát. 

Po provedení dotazníkového šetření začátkem roku 2019 
diskutovalo zastupitelstvo obce Lety o možnostech zapojení 
občanů do rozvoje obce.

Obec Lety má 
velmi hustou síť míst pro 
sběr a shromažďování separované-
ho odpadu (18 lokalit). Na jednotlivých 
místech se sbírá plast, papír, tetrapacky, kov, 
sklo. Na dvou místech v obci je shromažďován 
starý textil a hasiči pomáhají obci likvidovat elektroodpad.  
Nejpalčivější místo v obci je „sběrný dvůr“, jehož vybavení je velmi neutěšené.

Nový sběrný dvůr pro naši obec
Obci se v roce 2020 podařilo vykoupit pozemek pod sběrným dvorem. Jakmile bude 
příležitost, vybuduje za pomoci dotace nebo úvěru plnohodnotné sběrné místo pro sběr 
všech komodit tříděného odpadu včetně bioodpadu a dřeva, nebezpečného odpadu 
i odpadu velkoobjemového.

Cíle odpadového hospodářství v naší obci
l Vybavení sběrného dvora velkoobjemovými kontejnery na svoz separovaného 

odpadu a přivedení sítí k pozemku.
l Ve spolupráci se svazkem obcí Region Dolní Berounka zajistit společné odpadové 

hospodářství – založit družstvo, zasmluvnit koncového odběratele odpadu (spa-
lovna Chotíkov), zajistit svoz odpadu a provozovat společnou překládací stanici.

l Udržování čistoty v obci.
l Udržování zeleně v obci (vhodné využití dotačních titulů).

Čistota a vzhled Letů: 
obecní odpadová 
politika

Připravované projekty aneb podpora 
zájmu obyvatel o veřejné dění v obci
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Následující priority spíše charakterizují možnos-
ti a potřeby celé obce. Tučně zvýrazněné akce 
vyjadřují vyšší prioritu v realizaci.

Opatření ke zklidnění dopravy v obci
Trvalý nárůst automobilové dopravy stejně jako 
příliv nových obyvatel do tohoto regionu s sebou 
nese nároky na již tak vytíženou dopravní infra-
strukturu a zvyšuje potřebu opatření ke zklidnění 
dopravy. Lety prochází modernizovaný III. želez-
niční koridor, řada občanů jej využívá stejně jako 
individuální automobilovou dopravu.
l Omezení výstavby na nových zastavitelných 

plochách územním plánem.
l Rekonstrukce a zkvalitnění místních komunikací
l Výkup pozemků pod místními komunika-

cemi, které jsou v soukromém vlastnictví
l Dostavba chodníků u komunikace Pražská 

v části od obchodního centra po Dobřichovice

Prioritní oblasti rozvoje obce
Připravovaný strategický plán rozepisuje prioritní oblasti rozvoje obce Lety. Tyto jsou dále 
rozděleny na projekty určené k realizaci ve střednědobém období (2022 – 2028). Zmíněné 
projekty je možné realizovat postupně v závislosti na finančních možnostech obce, případně 
na otevřených dotačních výzvách.

Od pátku 4. prosince svítí u nás 
v Letech hned dva vánoční stromečky. 
Tradiční stromeček je na návsi a další 
zářivý stromek u srubu přinesl i velký 
dárek pro nejmenší – za vydatného 
úsilí Jirky Hudečka jsme mohli otevřít 
dětské hřiště u srubu s pirátskou lodí. 
Několik skluzavek, velká houpačka 
i lezecká stěna pro začínající horolezce 
si hned našly své příznivce!  
 Foto Jiří Hudeček ml.

Dárek pod stromečkem 
u srubu

l Bezbariérové propojení bytových domů 
v ulici Karlštejnská s ulicí Na Pěšince

l Přeložení komunikace II/116 mimo bytové domy 
v Karlštejnské – využití komunikace Ke Skalicům

l Vybudování autobusové zastávky na II/116 
u křižovatky s ulicí K Libří se zpomalujícími 
prvky a bezpečným přechodem pro chodce.

l Umístění většího počtu kolostavů po celé obci, 
zejména pak u autobusových zastávek, úřadu, 
mateřské školy a na dalších strategických místech

l Rozšíření počtu autobusových spojů, pří-
padné posílení školních linek

l Usilování o vybudování železniční zastávky 
Lety v rámci optimalizace trati a propojení 
obou břehů Berounky lávkou.

Centrum obce
Zachování charakteristického centra obce Lety, 
které je jedinečné, připomínající ráz jihočeské 
vesnice, patří mezi základní prioritu Letů. Nejen 
z důvodů historických, ale i urbanistických, 
architektonických, estetických a technických. 
Poloha centra obce je vymezena ulicemi Řevnic-
ká, Karlštejnská, Na Návsi, Prostřední a Na Víru.
l Rekonstrukce hasičské zbrojnice a obnova 

vybavení SDH Lety
l Multifunkční prostor veřejné knihovny – do-

vybavení regály, případně audiotechnikou
l Využití budovy „srubu“ (ve vlastnictví OS 

Transbrdy) v ulici Na Víru s výhodnou strate-
gickou polohou ke vzdělávacím a kulturním 
činnostem, případně pro cestovní ruch v obci

l Využití ulice Na Víru jako promenády (část 
ulice od knihovny po srub)

l Údržba estetických hodnot v centru obce – 
kaplička, boží muka

l Výstavba budovy tělocvičny pro využití 
ke společenským událostem.

l Rekonstrukce zanedbaných budov v centru 
obce v případě odkoupení obcí

l Výstavba domu pro seniory – spolupráce se 
soukromým subjektem.

Místní komunikace
Dlouhodobým problémem Letů je stejně jako 
v případě většiny obcí České republiky špatný 
stav některých místních komunikací a úsekové 
doplnění chodníků. Tento stav působí kompli-
kace pro motoristy i chodce a narušuje vzhled 
příslušných ulic. Vzhledem k tomu, že v každém 
roce bude možné realizovat pouze omezenou 
část oprav, je nutné učinit příslušná rozhodnutí 
v závislosti na míře poškození daných komuni-
kací a chodníků, na míře jejich využívání i ma-
jetkoprávním vypořádání vlastnictví pozemků 
pod komunikacemi ve prospěch obce.
 
Opravy či zpevnění vyžadují komunikace v těch-
to ulicích (viz tab. 10 výše):
l V Kanadě a Kejnská
l Oblast Lety pod Lesem
l Část ulice K Rovinám
l Nad Slunečnou (po vybudování kanalizace 

a vodovodu)
l Nad Třešňovkou
l Slunečná (pouze 40 m od ulice Mořinské, 

jinak pokračuje v katastru města Řevnice)
l V Průhonu
l Na Výsluní (po vybudování kanalizace a vo-

dovodu)
l Mořinská (velká část komunikace je pozem-

kově ve vlastnictví soukromých subjektů)
l střední část komunikace Prostřední
l Polní (po vybudování kanalizace a vodovodu)
l Ke Skalicům (územní rezerva pro stavbu 

přeložky II/116)

Střednědobý výhled rozpočtu 2022 – 2024
 

 č. Název projektu Náklady projektu/aktivity v tis. Kč z toho Dotační titul/poznámka
  (název komunikace) 2021 2022 2023 2024 celkem ext. zdroje

 1. V Kanadě a Kejnská 260 2 000 1 000 0 3 260 1 600 MMR

 2. V Průhonu  2 000   2 000 1 000 MMR

 3. K Rovinám  900   900  Vlastní zdroje

 4. Slunečná  600   600  Vlastní zdroje

 5. Nad Slunečnou   2 000  2 000 1 200 MMR

 6. Na Výsluní   1 800  1 800  Vlastní zdroje

 7. Nad Třešňovkou  600   600  Realizace po vykoupení pozemků

 8. Prostřední – vykoupení pozemků pod 
  komunikací s následnou obnovou povrchu  2 000   2 000 1 000 MMR

 9. Polní  300   300 150 Realizace po vybudování sítí

 10. Vybudování přeložky silnice II/116 – studie  1 200   1 200 1 200 Realizuje KSÚS STČ. kraje

 11. Mořinská – povrch a odvonění    1 000 1 000 500 Cena za PD 
      3 000 3 000 1 500 Realizace po vykoupení 
         pozemků a odvodnění

 12. Lety pod Lesem       Realizace po vykoupení pozemků

  CELKEM 260 6 100 8 300 4 000 18 660 8 150

Tab. 10: Opravy místních komunikací – Místní akční plán pro prioritu 5.1
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První cena putuje 
do Letů
Autor vítězného snímku letošního ročníku 
reportážní fotosoutěže AlumniRun kanad-
ské University of Waterloo, Pavel Huplík, 
upřesnil, že fotografie měla vystihnout 
nejmladšího a nejstaršího účastníka 
závodu absolventů kanadské University of 
Waterloo, kteří se díky koronavirové krizi 
nemohli setkat osobně.
Blahopřejeme! 

Z cyklu Brdy opět otevřené

KRÁTCE Pozor si dávejte v Letech

Běhá tady rychlá holka!
Mistrovství České repub-
liky je u nás nejvyšší atle-
tickou soutěží a nominace 
na tuto akci není vůbec 
jednoduchá. Klárce Zbo-
žínkové, atletce z Letů se to 
podařilo, a to hned ve dvou 
disciplínách. V Třinci 
na Mistrovství ČR v atletice 
se atletka závodící za ASK 
Dipoli Černošice Dobři-
chovice představila na 100 
a 200 metrů překážek 
a odvezla si krásné 9. místo 
na delší trati.Juniorky ASK DIPOLI na MČR Juniorů v Třinci.

Mladé sportovce motivuje zasílání videí s jejich výkony

Během uzavření všech sportovišť a fitness center jsme 
mohli díky moderním technologiím cvičit dále. Změna je 
život a tak se příležitosti chytlo i letovské pohybové studio 
Pohni s Lety, které pořádá online kompenzační cvičení 
pro zdravé držení těla a intervalové tréninky.
Aerobiková děvčata AC Olympia mohla díky video 
propojení společně posilovat, tančit a nacvičovat sestavy, 
stejně jako taneční soubory ZUŠ.
Ani letovské gymnastky, které soutěží za Jojogym, ne-
zůstaly pozadu. Při jejich pravidelných online setkáních 
bylo, na co se dívat! Děvčata používala “vše, co dům dal”: 
židle, míče, švihadla, ale také žebřiny, hrazdy či po do-
mácku vyrobené kladiny.
Všechno jde, když se chce.  Markéta Huplíková

Kazatelna
Jako cíl pro poslední číslo časopisu Letovák v le-
tošním roce jsem zvolil jeden z bočních vrcholů 
hory Třemošná a to Kazatelnu. Třemošná je hora 
nacházející se nad městem Příbram. Jedná se 
o výrazný hřbet, který má několik vrcholů, z nichž 
hlavní je vrchol Velká Třemošná s nadmořskou 

výškou 780 m.n m. Mezi Velkou a Malou Třemoš-
nou se nachází jeden bočních vrcholů Kazatel-
na. Jde o skalní útvar, kolem kterého prochází 
i značená turistická stezka. Ta byla, po vzniku 
příbramského odboru KČT, jednou z prvních 
vyznačených právě na Třemošnou. Skála Kazatelna 
nabízí nádherný výhled především na střední Povl-

taví, Benešovsko, Českomoravskou vysočinu a při 
dobré viditelnosti i rozhled do jihočeské Šumavy 
s vrcholy Kleť a Boubín. Spatřit můžete i chladící 
věže jaderné elektrárny Temelín. Kazatelna určitě 
stojí za návštěvu a snad vám nabídne, v poněkud 
přeneseném významu, optimistický výhled do příš-
tího roku a budoucnosti.   Jiří Hudeček ml.

Nová doba “covidová”

Cvičíme on-line

I v této nelehké době děvčata z volejbalu nezahálejí, plní 
výzvu trenéra, která spočívá v denním plánu cvičení, zasí-
láním plnění v podobě zpráv, fotografií a videí. Následné 
průběžné vyhodnocování motivuje ostatní. Děvčata 
dostala motivaci v podobě zajímavých cen od sportovní 
značky Mizuno, které zprostředkoval a věnoval právě 
jejich trenér Aleš Nečesaný. Ukončení výzvy bude při prv-
ním společném tréninku po uvolnění opatření nařízené 
vládou ČR. Ochutnávky můžete shlédnout na Facebooku 
nebo Instagramu děvčat. 

Tenis se opět nastartoval
Restart tenisové sezóny je tu! Tenisová 
škola Lety opět rozjela tréninky. V zimě 
trénují děti a dospělí ve velké tenisové hale 
na Pražské ulici a ty nejmenší v sokolovně. 
Přejme jim, aby mohli hrát co nejdéle bez 
omezení. 
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Klárko, jak jsi se dostala k atletice?
Dlouho jsme o atletice uvažovali. V létě 2017 
jsem absolvovala příměstský atletický tábor 
v Radotíně, kde byl i můj současný trenér Tomáš 
Vodička. Byl moc sympatický, vše probíhalo 
formou hry, vesele. Předtím jsem hrála volejbal 
za Dobřichovice. Rok jsem zkoušela oba sporty 
kombinovat, ale už to nešlo dohromady. V roce 
2018 jsem se rozhodla pro atletiku.

Trénuješ v Černošicích, proč?
Ze začátku jsem trénovala v Radotíně, pak trenéři 
založili oddíl ASK Dipoli Černošice Dobřichovice. 
V Černošicích mají lepší vybavení: tartan, skok 
do dálky a výšky, proto jezdím až tam.

Jak často trénuješ?
Minimálně 3x týdně. Trénink trvá 1,5 hodiny, 
ale vždy se protáhne. Také jezdíme 4x do roka 
na soustředění.

Jak takový atletický trénink vypadá?
Trenéři jsou mladí vysokoškoláci, aktivní 
atleti. Každý se věnuje některé z disciplín, 
a tak nám mohou vše předvést. Na rozehřátí 
hrajeme basket nebo vybíjenou, následuje 
rozcvička a starty z bloků. Pak se rozdělíme 
na jednotlivé disciplíny a na konci tréninku 
společně posilujeme. Tréninky jsou formou 
hry, baví nás.
V zimě trenéři občas pronajmou atletickou halu 
na Strahově. Chodíme také posilovat do Jojogymu 
v Dobřichovicích nebo do haly Věry Čáslavské 
v Černošicích. Hlavně ale běháme venku.

Baví mne atmosféra na závodech!
Čtrnáctiletá Klárka Zbožínková 
z Letů se letos znovu 
probojovala až na Mistrovství 
České republiky v atletice.

Atletika má mnoho disciplín, 
učíš se všechny?
Do patnácti let zkoušíme všechny disciplíny. Pak 
už se budu věnovat jenom několika hlavním.

Jaké schopnosti jsou v atletice potřeba?
Rychlost, vytrvalost, dobrý odraz a síla.

Tvé silné stránky?
Rychlost a odrazy.

Oblíbené disciplíny?
Překážkový běh, hod oštěpem a skok do výšky.

Co tě motivuje?
Hodně mě baví závodit. Baví mě atmosféra, po-
vzbuzování. Všichni si vzájemně fandíme. Když 
někdo z týmu vyhraje, máme obrovskou radost, 
a to je moc hezké.

Na jaké závody jezdíte?
Hlavní závody máme ve Středočeském kraji, 
ale někdy jezdíme i dál. Na Mistrovství ČR se 
například dostane ale jen dvacítka nejlepších 
závodníků z republiky na každou disciplínu.

Jak prožíváš závody?
Bývám hodně nervózní, když jde o důležité 
závody. Pokud nejsou důležité, jsem v klidu. 
Když jsou rodiče na závodech, jsem ještě víc 
nervóznější. Naštěstí jezdíme většinou celý tým 
dohromady. Trenér pronajme autobus, abychom 
byli všichni pohromadě, a to je super.

Jak se na závody připravuješ?
Tři dny před závody si zkouším hlavně disciplí-
nu, ve které mám závodit a trochu posilujeme. 
Den před závody mám pauzu.

Který byl letos tvůj nejdůležitější závod?
Mistrovství ČR v Třinci: překážkový běh 
na 100m, 200m a štafeta na 300m.

Co tě na atletice baví?
Na trénincích máme úžasnou skupinku lidí. Tě-
ším se velice na kamarády a skvělou atmosféru. 
Vzájemně se podporujeme se, fandíme si.

Trenéři jsou naši kamarádi. Blbnou s námi, 
dělají legraci. Tomáš Vodička byl letos dokon-
ce nominován na Trenéra mládeže roku 2019 
za všechny sporty.

Je atletika i týmový sport?
Na soutěže jezdí celé skupiny dětí. Existují 
i závody družstev. Každý má svoji disciplínu 
(max. 3) a když se umístí do 10. místa, má body 
pro celý tým. Z krajů se sbírají nejlepší družstva, 
která postupují dál. Letos jsme byli v Berouně 
čtvrtí v dost silné konkurenci.

Máš nějaký sportovní vzor?
Tatínka. Věnoval se atletice do dvacet šesti let 
profesionálně.

Největší sportovní úspěchy?
Kvalifikace na Olympiádu dětí a mládeže ČR,  
5. místo na Mistrovství ČR ve vícebojích a něko-
lik zlatých medailí z krajských přeborů ve skoku 
do dálky a 60 m překážek. Třetí místo na mezi-
národních Evropských hrách v Brně letos v září.

Čeho bys chtěla dosáhnout?
Umístit se v top 3 na Mistrovství ČR.

Jak tě podporuje rodina?
Rodiče mi fandí a jezdí na závody. Letovská 
babička a děda (Jitka Šurová, pozn. redakce) drží 
palce a vždy volají, jak jsem dopadla. Prostějovská 
babička mě sleduje online. Za mlada totiž dělala 
rozhodčí na atletických závodech, když závodil táta.

Co tě baví kromě atletiky
O víkendech hraju volejbal s kamarády. Někdy 
ho hrajeme i na atletice.

Co tě nyní čeká?
Začátkem ledna krajské přebory a pak mistrovství 
republiky, snad se bude moci závodit. Ráda bych 
se příští rok v létě dostala na X. Olympijské hry 
dětí a mládeže, na které se kvalifikují dva nejlepší 
v každé disciplíně v kraji. Minulý rok jsem byla 
v Jablonci nad Nisou čtvrtá v běhu přes překážky.
Držíme palce i v příštím roce! 
 Markéta Huplíková
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Napište nám do Letováku…

Máte-li zájem zveřejnit v Letováku pozvánku na vaši akci, článek 
o činnosti vašeho spolku či organizace či jiné zajímavé informace z dění 
v Letech, neváhejte a zašlete nám příspěvek na adresu redakce letovak@
gmail.com. Uzávěrky jednotlivých čísel najdete níže. Pokud rozsah článku 
bude přesahovat možnosti daného vydání, vyhrazuje si redakce právo 
příspěvky zkrátit. Autor musí pod příspěvek uvést celé své jméno. Zásad-
ně nebudou otiskovány anonymní příspěvky, příspěvky, jejichž obsah je 
v rozporu s dobrými mravy, a příspěvky jakýmkoli způsobem napadající 
dobré jméno osoby či firmy. Uzávěrky Letováku pro rok 2021: 31. 1. l 
28. 3. l 30. 5. l 31. 7. l 26. 9. l 28. 11.
Letovák můžete číst i elektronicky na
www.obec-lety.cz/zivot-v-obci/casopis-letovak-1/

 1. 1. Sokolský Novoroční běh

 20. 2. Masopust s hasiči

 10. 4. Ukliďme si Lety

 24. 4. Vítání občánků

 24. 4. Nohejbalový turnaj trojic 
  na osadě Strong Boys

 1. 5. Pohádkový les

 7.–8. 5. Dračí lodě

LETOVSKÉ AKCE 2021Festival pro seniory 
NA DOMA

Na stránkách Letovské akademie 
www.obec-lety.cz/zivot-v-obci/
letovska-akademie se dostane-
te na web festivalu pro seniory 
NA DOMA. kde můžete shlédnout 
zajímavá videa: vaření dle našich 
prababiček, toulky historií Prahy 4, 
vizážista celebrit dokáže, že krása 
kvete v každém věku, nebo je možné 
si zacvičit se cvičenkami, z nichž 
jedna oslavila úctyhodné 94 naro-
zeniny. 

DŮLEŽITÉ 
TELEFONNÍ LINKY

Telefoní COVID linka   1221
všední dny 8:00 – 19:00 hod.
víkendy 9:00 – 16:30 hod.

COVID linka 

pro seniory   800 555 655

Linka tísňového volání   112

Záchranná služba  155

Záchranná služba Řevnice 
doprava nemocných 
lékařská pohotovost 
  257 721 777 / 602 237 037

Policie   158

Policie Praha-venkov stálá služba 

  974 861 111 / 974 882 103

Městská policie 
Řevnice  775 718 588

Hasiči tísňové volání 150

 23. 5. Tenis a Tabata 
  pro dospělé

 KVĚTEN Oslavy 100. výročí 
  Sokola Lety – výstava a ples

 29. 5. Letovské máje 
  a dětský den

 12. 6. Rodinný desetiboj 
  a Den dětí na sokolovně

 25. 6. Netradiční taneční 
  odpoledne u srubu

 28. 6. O pohár všestrannosti 
  dětí na sokolovně

 24. 7. Blues na hrázi 
  Koncert After 40 u srubu

 28. 8. Potlach a dětský den  
  Strong Boys

 3. 9. Dětská diskotéka Oldy  
  Burdy „na umělce“

 4. 9. Tenis a Tabata 
  pro dospělé

 11. 9. Tenisový turnaj 
  smíšených dvojic

 17. 9. Noc sokoloven

 18. 9. Turnaj čtyřher „Rodič-dítě“

 ŘÍJEN Drakiáda u srubu

 23. 10. Vítání občánků

 13. 11. Svatomartinské posvícení 
  a lampiónový průvod

 20. 11. Winter TransBrdy

 27. 11. Zabijačka na sokolovně

 3. 12. Mikulášská na sokolovně

 12. 12. Stříbrná neděle 
  Adventní cinkání

Anička Brožková, MŠ Lety

Rozálka Horáková, MŠ Lety

Školinka Nona

Školinka Nona


